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The Department of External Affaires has announced that the i 4orth
Ltlantic Council decided today that large diameter pipe ( over 19 inches) may now
e exported from member countries to Communist countries . In 1962, the Council
onsidered that it would be in the military interest of the alliance that member
ountries should, to the extent possible, refrain from making sales and deliveries
f large diameter pipe to Comaunist countries, and thereby delay the construction
f the oil pipeline system linking the U .S .S .h . to other countries of tastern
,urope . The Coiuicil has now reviewed the current situation ahd found that this
ain pipeline hetwork has been almost completed; after a delay bf about the time
xpected in 1962 . as iu4.T0t s aim is not to place obstacles to East-West trade iri
oods which no longer have strategic signific ance, the Council has decided tha t
he current and prospective value of the embargo for the Alliance no longer
arrants its maintenance .
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Le i:inistère des Affaires extvrieures a annoncé que le Conseil de
'OTAN a décidé aujourdthui que les pays membres de litilliance peuvent dès mainte-
'nt exporter vers les pays communistes des conduites de diamètre ayant plus de 19
)uces de diamètre . Ln 1962, le Conseil était d'avis que, vu l'intérêt militaire
= l1tilliance, les pays membres devraient dans la mesure du possible s'abstenir de
=ndre et de livrer aux pays communistes des conduites à large diamètre afin de re-
irder la construction du pipe-line pétrolier reliant 1 1 U1 c ~>S et les autres pays de
Europe de lILst . Le Conseil a maintenant passé en revue la situation actuelle et
trouvé que le réseau principal de ce pipe-line est sur le point d'être complété,
rès le délai prévu en 1962 . Puisque 1 1 0Tkh ne désire pas entraver le commerce
st-ouest de marchandises qui ne possèdent plus d'importance stratégique, le Conseil
décidé que la valeur actuelle et future de llembF-rgo pour l1,Alliance ne justifie
.us son maintien.
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